
Geachte heren en dames,

Bijgaand een brief met betrekking tot onze bevindingen en bezorgdheid rondom het wonen 
in een zwaar verontreinigde regio.  
Wijk aan Zee is geen Davos. Dat wisten we al toen we er 20 jaar geleden kwamen wonen. 
Alle onderzoeken en alarmerende uitslagen van de afgelopen jaren, tezamen met 
toenemende overlast maken de situatie echter steeds minder houdbaar.
Wij doen daarom een beroep op u om het maximaal haalbare na te streven om de regio een 
gezonder toekomst te bieden.

--   

Geachte heren en dames politici,

Met deze brief wil ik u op de hoogte brengen van mijn zorgen rondom de gezondheid van mijn gezin 
en alle andere familie leden die in het kustdorp Wijk aan Zee woonachtig zijn.                                                                                                                               
Ik doe hiermee ook een beroep op uw professionele verantwoordelijkheid, empathisch vermogen en 
uw vermogen prioritering aan te brengen in complexe vraagstukken. 

Zoals u waarschijnlijk niet zal zijn ontgaan staat onze regio, de ijmond,  onder grote gezondheidsdruk. 
Dit geldt in het bijzonder voor Wijk aan Zee, een dorp dat prachtig aan strand en duinen is gelegen, 
maar òòk onder de rook van Tata Steel.        

Dit enorm grote, zwaar industriële bedrijf heeft de regio veel economische voorspoed gebracht en 
nog steeds werken er vele mannen en vrouwen die hun gezinnen hiervan onderhouden. De vraag is 
inmiddels echter;  tegen welke prijs?  

Onze kinderen spelen dagelijks in een zwaar verontreinigde omgeving waarin zij worden blootgesteld 
aan verschillende carcinogene stoffen waaronder PAK’s en Vanadium.  (zie onderaan deze brief een 
aantal onderzoeken)                                                                                    

Als zij in het duinzand hebben gespeeld zijn hun voetjes zwart,  resultaat van de frequente uitstoot 
van fijnstof. Maarliefst  88 % van alle lokale uitstoot komt vanuit Tata.                                                                                                                        
Enige tijd geleden deed ik een bizarre ontdekking in ons zandbakje in de tuin;  er lag een hele laag 
donkergrijze stof op het (kort daarvoor verschoonde) speelzand.                              

Om dit voorbeeld kracht bij te zetten heb ik de foto’s hiervan toegevoegd aan de mail. Neemt u 
alstublieft de tijd deze even te openen. Een foto zegt vaak meer dan vele woorden.                                                                            
Ons zoontje heet Frits en is 5  jaar oud. Hij wil zo graag op voetbal. In het dorp is een voetbalclub. 
Waarschijnlijk voelt u ‘m wel aankomen;  dat lijkt ons geen goed idee!                                                                 
Op nog geen paar honderd meter van Tata terrein, de longetjes open. Alle fijnstof tot in de kleinste 
longblaasjes inhaleren om daar hun vernietigende werk te doen?                                                          
Onze dochter Willemijn ( 7 jaar) laat regelmatig klachten van kortademigheid zien.  We hebben haar 
maar niet opgegeven voor het handbal in Wijk aan Zee….



Heeft een dorp, een hele gemeenschap, nog toekomst als hun leden dit soort activiteiten niet meer 
kunnen ontplooien. Als mensen hun ramen maar dicht moeten houden met een wind uit de 
verkeerde richting?   

Terugkomend op het beroep dat ik in de 1e alinea op u deed; welke prioritering kunt u aanbrengen? 
Volksgezondheid stond in mijn beleving in dit klimaatbewuste land bovenaan.                                        
“Zo goed zou de overheid toch wel voor haar burgers zorgen”  was mijn idee.                                           
In ieder geval daar waar het levensbedreigende situaties betreft zoals in dit geval!                              
Kanker is immers de pest van de 21e eeuw. Daar zie ik genoeg van in mijn werk als verpleegkundige.                                                                                                                                
Wellicht naïef maar tot enige jaren geleden heb ik altijd volop vertrouwen gehad in de overheid.                                                                                                                                                     
Dat heeft, lopende het proces rondom alle onderzoeken, een forse deuk opgelopen.                                  
Maar ik heb nog goede hoop voor de toekomst.  Hoop op actie in plaats van vertragen, nivelleren en 
bagatelliseren.  Hoop op betere monitoring, handhaving, aanpassingen van vergunningen en 
(tijdelijke) sluiting van gevaarlijke, recidieve  onderdelen van Tata.            

Ik vraag u, mede namens mijn vrouw, op te staan in uw rol als politicus en de gezondheid van vele 
Noord-Hollanders prioriteit te maken boven financieel gewin. 

Daarbij rekenen we op u,  

met vriendelijke groet,    

Wijk aan Zee.   

N.b. Zoals in de brief aangekondigd hieronder een opsomming van onderzoeken en discutabele uitslagen en 
constateringen:

  -Het RIVM-grafiet onderzoek (2019) wees uit dat in het stof dat wij aantreffen in de

speeltuinen, op onze tuinmeubelen, auto’s en vensterbanken zeer hoge concentraties lood

en vanadium voorkomen.

- Uit het RIVM-stofonderzoek (2020) bleek dat op de 11 locaties waar opnieuw monsters zijn

genomen de concentraties niet zijn afgenomen, daarnaast is de aangetroffen hoeveelheid

kankerverwekkende PAK’s toegenomen.

- De RIVM-ultrafijnstofmetingen (2020) wezen uit dat (afhankelijk van de windrichting) de

hoeveelheid ultrafijnstof in onze directe omgeving verontrustend hoog is.

- Uit het GGD Kankerregistratie-onderzoek (2020) is (opnieuw) gebleken dat in de gemeente

Beverwijk (waar Wijk aan Zee onderdeel van is) 27% meer longkanker voorkomt en dat

hematologische kanker (o.a. leukemie) in de afgelopen 15 jaar verhoogd voorkomt in Velsen

en bovendien significant verhoogd is in de hele regio Midden Kennemerland.         



 Tot slot blijkt dat Tata Steel de uitstoot, veiligheid en de opslag van zeer gevaarlijke stoffen niet op orde heeft en

dat vergunningen niet worden gehandhaafd.

- Augustus 2020: Tata Steel heeft bij meerdere gebouwen de brandveiligheid niet op orde. 

- Juni 2020: De omgevingsdienst concludeert dat Tata Steel de vergunning voor het

voorkomen van de uitstoot van rauwe kooks (zwaveldioxide) niet na kan leven. 

- Juni 2020: In de slakbergen vlakbij Wijk aan Zee (langs het fietspad naar het strand) wordt

chroom 6 aangetroffen. 

- Juni 2020: Uit het GGD-rapport n.a.v. het kankerregistratieonderzoek blijken opvallend veel

verwijzingen naar de staalindustrie geschrapt. 

- Maart 2020: Tata Steel wordt op de vingers getikt omdat het onzorgvuldig omgaat met het

gebruik en beheer van gevaarlijke stoffen. 

- Februari 2020: de Gezondheidsraad classificeert de emissies die ontstaan bij het gieten van

ijzer en staal in gevarencategorie 1A: emissies waarvan bekend is dat ze kankerverwekkend

zijn voor de mens. 

- December 2019: Tata Steel heeft toestemming om de Europese richtlijnen voor het lozen van

giftige stoffen (waaronder cyanide) in het oppervlaktewater te overschrijden. 

- December 2019: de uitstoot van de sinterfabriek blijkt anderhalf tot twee keer meer dan mag

volgens de vergunning.

- September 2019: pal naast ons dorp blijkt (zonder vergunning) een afvalberg van 1,2 miljoen

ton oxykalkslik te liggen. 








